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Κ . Σ Η Μ Ι Τ Η Σ :  Κ υρ ί ε ς  και κύριοι, φίλες και φίλοι, σας ε υ χ α ρ ι σ τ ώ  για την 
υ πο δ ο χ ή  και χαίρομαι ιδιαίτερα που βρίσκομαι εδώ στην Ελευσίνα, τόπο 
εργατιάς, χαίρομαι ιδιαίτερα που βρίσκομαι στη Δυτική Αττική, έναν τόπο 
όπου φαίνεται ποιές τ αξικές δ ι α κ ρ ί σ ε ι ς  δ η μ ι ο ύ ρ γ η σ ε  η εξέλιξη της 
ε λλ η ν ι κ ή ς  κ ο ι ν ω ν ί α ς  και γι' αυτό εμείς στο ΠΑΣΟΚ, η Κ υβ έ ρ νη σ η  αυτή, 
μπορεί να δείξει την ικανότητά της να αντιμετωπίσει τα προβλήματα.

Είναι η πρώτη επί σ κ εψ η  που κάνω σε μια περιοχή μετά τις 
εκλογές. Η επίσκεψη αυτή δεν έχει στόχο να έρθω να δώσω κάποια χρήματα, 
να λύσω κάποιο πρόβλημα για να δείξουμε αποτελεσματικότητα. Η επίσκεψη 
αυτή έχει σ τόχο να ακούσω, να συζητήσω, να ε πι σ η μ α ν θ ο ύ ν  σε μένα 
π ροβλήματα, σε μένα μαζί με τους υπουρ γο ύ ς  που είναι εδώ, γιατί έτσι 
μονάχα, μέσα από το διάλογο, τη συζήτηση, μ πο ρ ο ύ μ ε  να α π ο κ τ ήσ ο υμ ε  
δυναμική για τη δουλειά μας.

Η δική σας α ν τ ί δ ρ α σ η  τροφοδοτεί τη δική μας δου λ ε ιά  και 
πρέπει να έχουμε πάντα και θα έχουμε ζωντανή σύνδεση με τον κόσμο για να 
είμαστε αποτελεσματικοί και να εξυπηρετούμε τα συμφέροντά του.

Φίλες και φίλοι, προτού απαντήσω σε όσα ανέφεραν ο δήμαρχος, 
ο π ρό ε δ ρο ς  του Ε ργ α τ ικ ο ύ  Κ έν τ ρ ο υ  και ο νομ ά ρ χη ς  και μιλ ή σ ω  και για τα 
προβλήματα της περιοχής, θα ήθελα να αναφερθώ σε 2-3 γενικά θέματα.

Και θα αναφερθώ σ' αυτά διότι και πριν λέχθηκε ότι εκείνο το 
ο ποίο πρέπει να χαρακτη ρ ίζ ε ι  εμάς είναι η κ ο ι ν ω νι κ ή  ευαισθησία, το 
κοινωνικό πρόσωπο. Και η δική μας κυβέρνηση είναι μια κυβέρνηση η οποία 
πρέπει να έχει π ρο π α ν τ ό ς  ως κ ρι τ ή ρ ι ό  της τη σωστή α ν τ ι μ ε τ ώ π ι σ η  του 
εργαζ όμ ε νο υ ,  -τη σωστή α ν τ ι μ ε τ ώ π ι σ η  όλων εκείνων που μ οχθούν για το 
μεροκάματο.

Και πράγματι έτσι είναι. Το πρώτο πρόβλημα που θέλω να θίξω 
είναι το θέμα της Ευρωπαϊκής Ενωσης και της Οικονομικής και Νομισματικής 
Ενωσης. Γύρισα χθες από το Δ ουβλίνο, από τη Σύνοδο Κορ υ φ ής  και στη 
Σύνοδο αυτή πάρθηκαν σημαντικές αποφάσεις για την πρόοδο της ευρωπαϊκής 
ενοποίησης.

Σε όλη την Ελλάδα και σε σας πλανάται ένα ε ρώ τ η μα  αυτή τη 
στιγμή, επειδή ακο ύ μ ε  για ο ν ο μ α σ τ ι κ ή  σύγκλιση, επειδή ισχυρίζονται
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μερικοί και κακώς ισχυρίζονται ότι το πρόγραμμα το οποίο εφαρμόζουμε μας 
επιβά λλ ε τα ι ,  καν έ ν α  π ρ ό γ ρ α μ μ α  δεν μας επιβάλλεται, επε ι δ ή  υπάρχει η 
άποψη ότι βρισκόμαστε σε μια τροχιά που εμείς δεν θα θέλαμε.

Και το ε ρώ τ η μ α  είναι, μας συμφέρει ή δεν μας συμφέρει να 
προχωρήσουμε κι εμείς προς την Οικονομική και Νομισματική Ενωση και προς 
την ευρωπαϊκή ενοποίηση; Και η απάντηση έχει δύο πτυχές. Η πρώτη πλευρά 
είναι η οικονομική. Τι συμφέρει τον τόπο; 
μια δυνατή οικονομία.

Δυνατή οικονομία έχει ο τό 
να είναι η δραχμή ένα δυνατό νόμισμα, 
του. Τον τόπο τον συμφέρει να μην υπάρχει 
ακρίβεια. Τον τόπο τον συμφέρει να 
ελλείμματα, να δανείζεται και αντί να κάνουμε επενδύσεις να πληρώνουμε 
τους φόρους μας και να ε ρ γ α ζ ό μ α σ τ ε  όλο και π ερ ι σ σ ό τ ε ρ ο  για να ξ οφλάμε 
δάνεια. Τον τόπο τον συμφέρει να έχει εμπορικές συναλλαγές και προϊόντα 
τα οποία α π ο ρ ρ ο φ ώ ν τ α ι .

Τον τόπο τον συμφέρει να έχει

όταν έχει ένα δυνατό νόμ ισμα,
μην χάνει καθημερινά την αξία

ι πληθωρισμός, να μην υπάρχεια
μην έχει το κράτος τεράστ ια

Εάν εμείς δεν σ υ μ μ ε τ ά σ χ ο υ μ ε  σ' αυτή τη δ ι α δ ι κ α σ ί α  - που 
προχωρεί - της ΟΝΕ, εάν έρθει η η μ ε ρ ο μη ν ία  που θα ε ντ α χ θ ο ύ ν  οι 
π ε ρ ι σ σ ό τ ε ρ ε ς  ά λλες χώρες, τι θα συμβεί σε μας; Το π ρ ώ τ ο  το οποίο θα 
συμβεί είναι να υπάρχει και εδώ και στους ξένους ε π ε ν δ υ τ έ ς  και στο 
εξωτερικό μια γενική αμφισβήτηση για το ελληνικό νόμισμα, για τη δραχμή.

Το νόμισμα το οποίο τώρα είναι σταθερό, αντί να κερδίσει σε 
σ τα θ ε ρό τ ητ α ,  θα χάσει. Και θα χάσει σημαντικά, θα υπάρχει ν ο μ ι σ μα τ ικ ή  
αστάθεια. Τι θα συμβεί, επίσης; Λόγω αυτής της νομισματικής αστάθειας θα 
αυξηθούν τα επιτόκια, θα πρέπει να πληρώνουμε περισσότερους τόκους.

Αυτό σημαίνει και για το κράτος πολύ περισσότερα χρήματα και 
μεγ ά λ ες  δ υ σ κ ο λ ί ε ς  σε· ε πε ν δ ύσ ε ις .  Ολα αυτά ταυ τ ό χρ ο να  θα ο δ η γ ή σ ο υ ν  σε 
περισσότερο πληθωρισμό, σε περισσότερη ακρίβεια. Και επειδή θα υπάρχουν 
αυτές οι επιπτώσεις, το κράτος για να τις αντιμετωπίσει θα δημιουργήσει 
μεγαλύτερα ελλείμματα και μεγαλύτερο δανεισμό.

Αυτή πολύ συνοπτικά θα είναι η εικόνα του αν εμείς σε κάποια 
ημερομηνία δεν μπορέσουμε να συμμετάσχουμε στην ΟΝΕ. θα είναι μια εικόνα 
οικονομικής οπισθοδρόμησης, θα είναι μια εικόνα οικονομικής καταστροφής 
ή οικονομικής πορείας αρνητικής.

Τ ε χ ν ι κ ά  ο ι κ ο ν ο μ ι κ ά  ε ί ν α ι  α π ό λ υ τ α  ε π ι β ε β λ η μ έ ν ο  να 
συμμετάσχουμε. Αυτό δεν σημαίνει και δεν ισχυρίστηκε κανείς ότι όλα θα
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είναι ρόδινα, ότι όλα θα έρχονται έτσι όπως τα θέλουμε, οτι θα υπαρχουν 
ρ υ θ μ ί σ ε ι ς  οι οποίες θα μας β οηθούν να α υ ξ ά ν ο υ μ ε  σ υνεχώς το βιοτικό 
επίπεδό μας.

Πρέπει να ανταγωνιστούμε σκληρά. Αυτή τη στιγμή σε ευρωπαϊκό 
και σε π α γ κ ό σ μ ι ο  επί π ε δο  υπάρχει ένας σκλ η ρ ός  αγώ ν α ς  για το ποιος θα 
επικρατήσει. Και αλλάζουν οι συνθήκες καθημερινά.

Εδώ μιλήσαμε πριν για τα ναυπηγεία. Και όποιοι δουλεύουν στα 
ν αυπηγεία ξέρουν ότι μια από τις αιτίες της κακοδαιμονίας των ναυπηγείων 
είναι ότι στην Ουκρανία το μεροκάματο είναι ένα ελάχιστο του μεροκάματου 
του Ελληνα. Και εκείνοι με βάση το μεροκάματο και με βάση το πιο φτηνό 
σίδερο και χάλυβα κάνουν πλοία σε πιο φτηνές τιμές από εμάς.

Ποιά είναι η απάντηση η δική μας; Η δική μας απάντηση είναι 
ότι τα δικά μας ναυπηγεία πρέπει να κάνουν πιο εξειδικευμένα πλοία, όχι 
απλές κατασκευές. Πρέπει να έχουν πιο ανεπτυγμένη τεχνολογία. Πρέπει να 
π α ρ ά γ ο υ ν  π ρ ο ϊ ό ν τ α  κ α λ ύ τ ε ρ α  από τους ά λ λ ο υ ς .  Κ ρ ο υ α ζ ι ε ρ ό π λ ο ι α  να 
κατασκευάζουμε, για παράδειγμα, όπως κάνουν οι Σουηδοί, οι Φιλανδοί, οι 
Αγγλοι κλπ.

Είναι ένας ανταγωνισμός. Και σ'αυτό τον ανταγωνισμό για να 
επικρατήσουμε πρέπει να έχουμε οικονομική σταθερότητα, πρέπει να έχουμε 
ισχυρό νόμισμα, δεν πρέπει να έχουμε π ληθωρισμό, δεν πρέπει να έχουμε 
ελλε ί μματα.

Ο ι κ ο ν ο μ ι κ ά  η π ο ρ ε ί α  αυτή δεν δ ια γ ρ άφ ε τα ι  επειδή κάποιοι 
ά λλοι α π ο φ ά σ ι σ α ν  για μας. Η π ο ρ ε ί α  α υτ ή  δ ι α γ ρ ά φ ε τ α ι  και είναι 
ε π ι β ε β λ η μ έ ν η  ε π ε ι δ ή  θ έ λ ο υ μ ε  να α ν τ α γ ω ν ι σ τ ο ύ μ ε  και να ε ί μ α σ τ ε  
επιτυχημένοι στον ανταγωνισμό. Και πρέπει να ανταγωνιστούμε. Αυτή είναι 
η μία, η οικονομική πτυχή.

Και έρχομαι στη δεύτερη, την π ολ ι τ ι κ ή  πτυχή. Τι γίνεται 
εκεί; Εκεί γίνεται ένας πυρήνας όπου αύριο θα π αί ρ νονται αποφάσεις, 
σ η μ α ν τ ι κ έ ς  για όλη την Ευρώπη και π ολ ι τ ι κ έ ς  και ο ικ ο ν ο μ ι κ έ ς  και 
κ οι ν ω ν ι κ έ ς .  Η απλή λογ ι κ ή  λέει ότι αν θ έ λ ο υ μ ε  κι εμείς οι α ποφάσεις 
α υ τ έ ς  να ε ξ υ π η ρ ε τ ο ύ ν  σε κάποιο μέτρο το δικό μας συμφέρον, πρέπει να 
ε ν τ α χ θ ο ύ μ ε  σ' αυτό τον πυρ ή ν α  για να μ πο ρ ο ύ μ ε  να έχουμε λόγο, για να 
μ π ο ρ ο ύ μ ε  να έ χ ο υ μ ε  φωνή. Αυτό λέει η απλή λογική. Κι αυτό θέλ ο υ με  να 
κάνουμε.

Και ο ι κ ο ν ο μ ι κ ά  και π ολ ι τ ικ ά  η π ο ρ ε ί α  αυτή όχι μονάχα 
συμβιβάζεται, αλλά είναι επιβεβλημένη από την επιδίωξή μας να ανεβάσουμε
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το βιοτικό επίπεδο του ελληνικού λαού, να λύσουμε τα προβλήματα του κατά 
τον καλύτερο δυνατό τρόπο και να έχουμε μια κοινωνία πιο δίκαιη.

Και τονίζω και πάλι, θα είναι μια πορεία δύσκολη, αλλά η 
άλλη πορ ε ί α  θα είναι μια πολύ α ρν η τ ικ ή  πορεία, η οποία θα εντείνει 
ταξικές διακρίσεις και κοινωνικές δ ι α φ ο ρ έ ς .

Στο Δουβλίνο πήραμε κάποιες αποφάσεις. Πήραμε μια απόφαση η 
οποία θέλει να προωθήσει την απασχόληση, την καταπολέμηση της ανεργίας, 
τα προγράμματα τα οποία θα βοηθήσουν τις υποβαθμισμένες περιοχές.

Είναι, όπως πολλές αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Ενωσης, ακόμα σε 
πολλά σημεία γενική, δεν εξειδικεύεται και πρέπει να έχει και συνέχεια. 
Αλλά είναι μια απόφαση που πέτυχε η Ελλαδα μαζί με άλλες χώρες που έχουν 
σοσιαλιστικές κυβερνήσεις, γιατί θέλουμε το ευρωπαϊκό οικοδόμημα να έχει 
και κοινωνικό πρόσωπο, να εξυπηρετεί την κοινωνική δικαιοσύνη, να είναι 
κοντά στον εργαζόμενο.

Δεν λέω  ότι είναι τώρα. Α λλ ά  πρέπει να π ιέ σ ο υ μ ε  για μια 
πορεία - και γι' αυτό πρέπει να είμαστε μέσα στην ΟΝΕ - που εξυπηρετεί 
τα συμφέροντα του ελληνικού λαού. Αυτή ήταν μια απόφαση που πήραμε στο 
Δουβλί νο.

Και μια άλλη απόφαση αφορά τη διεθνή μας θέση. Ξέρετε όλοι 
ότι έχουμε το π ρό β λ η μ α  της Τ ουρκίας. Στο Δ ου βλίνο η Ε υρωπαϊκή Ενωση 
ε πα ν έ λ α β ε  τις αρχές τις οπο ί ε ς  είχε θέσει για τη σχέση της με την 
Τουρκία.

ΓΙαρά τις πιέσεις της Τουρκίας, παρά τις κινήσεις που έκαναν 
ο ρ ι σ μ έ ν ε ς  ε υ ρ ω π α ϊ κ έ ς  χώρες, σ τ ά θ η κ ε  στην προ η γ ού μ εν η  γραμμή της, 
συνεχίζει την ίδια γραμμή και επισημαίνει και το πρόβλημα των ανθρωπίνων 
δ ι κ α ι ω μ ά τ ω ν  στην Τ ου ρ κ ί α  και την α νά γ κ η  να υπάρχει θετική α ντ α π ό κ ρ ι σ η  
στα θέματα τα οποία έχουν προκύψει στο Αιγαίο. Και τονίζει και για πρώτη 
φορά ότι έχει η Τ ου ρ κ ί α  υ π ο χ ρ έ ω σ η  να συμβάλει κι αυτή στη λύση του 
Κυπριακού.

Το δεύ τ ε ρο  θέμα στο Δ ο υ β λ ί ν ο  ήταν το θέμα των ε ξ ω τ ε ρι κ ών  
συνόρων της Ελλάδας. Εκεί έχει γίνει ένα βήμα. Οσον αφορά μεν τα θέματα 
της εσωτερικής ασφάλειας και της ασφάλειας προσώπων, έχει αναγνωριστεί 
πια σε ευρωπαϊκό επίπεδο ότι τα σύνορα της χώρας μας, τα σύνορα όλων των 
χωρών είναι και εξωτερικά σύνορα της Κοινότητας.

Α υτ ό  τι σ ημαίνει; Σημαίνει ότι θα έχουμε β οή θ ε ια  κι εμείς
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για το πρόβλημα της λαθρομετανάστευσης, θα έχουμε βοήθεια κι εμείς για 
την κ α τ α π ο λ έ μ η σ η  των ναρκωτικών, θα υπάρχει μια σ υν ο λ ι κ ή  πολιτική 
ε ν ά ν τ ι α  στο ο ρ γ α ν ω μ έ ν ο  έγκλημα, το οποίο μ εταφέρεται από τρίτες χώρες 
προς την Ελλάδα και από εκεί προς την Ευρωπαϊκή Ενωση.

Ε ίπ ε  π ρι ν  ο π ρ ό ε δ ρ ο ς  του Ε ρ γ α τ ι κ ο ύ  Κ έ ν τ ρ ο υ  για τους 
αλλοδαπούς εργαζόμενους. 1.200 αλλοδαποί μπαίνουν καθημερινά στην Ελλάδα 
παράν ομ α .  Εμείς πρέπει να κ α τ α π ο λ ε μ ή σ ο υ μ ε  αυτό το φαινόμενο, να το 
ελέγξουμε και να το ελέγξουμε σωστά.

Αλλά δεν είναι δυνατόν μόνοι μας, γιατί υπάρχουν πια τέτοια 
μέσα για τη λαθρομετανάστευση που χρειάζεται βοήθεια και σε μέσα, αλλά 
και σε πληροφόρηση. Εκεί στο Δουβλίνο έγινε ένα σημαντικό βήμα σ' αυτή 
την κατεύθυνση.

Και όσον αφορά το θέμα των εξωτερικών συνόρων, από πολιτική 
άποψη, η Ευρωπαϊκή Ενωση αναγνώρισε το θέμα της πολιτικής αλληλεγγύης, 
που είναι ένα θέμα (το λέει η ίδια η λέξη " πο λ ι τι κ ή  α λλ ηλεγγύη") το 
οποίο ευνοεί τη δική μας τοποθέτηση. Και θα δώσουμε και άλλες μάχες, για 
να μπορέσουμε να εξασφαλίσουμε και μια τέτοια διατύπωση σε σχέση με την 
προστασία των εξωτερικών συνόρων της Ελλάδας απέναντι στην οποιαδήποτε 
επιβουλή.

Για να κ λ ε ί σ ω  αυτό το κεφάλαιο, γιατί ν ο μ ί ζ ω  σας μίλησα 
αρκετά, θ έ λ ω  και πάλι να ε π α ν α λ ά β ω  ότι η π ο ρ ε ί α  αυτή δεν είναι μια 
πορεία η οποία προκύπτει από κάποια ιδεολογική προκατάληψή μας.

Είναι μια πορεία η οποία προκύπτει από την πεποίθησή μας ότι 
εξυπη ρε τ ού μ ε  με αυτό τον τρόπο μέσα σε έναν κόσμο ανταγωνιστικό, μέσα σε 
έναν κ ό σ μ ο  που υ φ ι σ τ ά μ ε θ α  σ υνεχώς πιέσεις, κ α λ ύ τ ε ρ α  τα σ υμ φ έ ρ ο ν τ α  του 
ε λ λ η ν ι κ ο ύ  λαού. Και σε όλες τις δ ι α π ρ α γ μ α τ ε ύ σ ε ι ς  το σ υμ φ έ ρ ο ν  του 
ελληνικού λαού είναι το κύριο κριτήριό μας.

Ας έρθω τώρα, σε ένα άλλο θέμα, το δεύτερο θέμα που θέλω να 
θ ί ξ ω  και που είναι το θέμα των α γρ ο τ ι κ ώ ν  κ ι ν η τ ο π ο ι ή σ ε ω ν .  Ολοι εσείς 
μπορεί να έχετε το ε ρώτημα "Μα οι αγρ ό τ ες  δεν είναι άνθρωποι που 
πορεύονται μαζί σ' αυτό το χώρο, που είναι και το δικό μας κόμμα, η δική 
μας κυβέρνηση; Δεν είναι και αυτοί άνθρωποι που δούλεψαν, δουλεύουν και 
πρέπει να τους συμπαρασταθούμε;".

Κι εμείς βέβαια στο ΠΑΣΟΚ ξ έ ρ ε τ ε  ότι έχουμε μια βάση στον 
α γ ρ ο τ ι κ ό  κόσμο. Και γι' αυτό και πριν από τις εκλ ο γ ές  και αμέσως μετά 
τις εκλογές προωθήσαμε προγράμματα, τα οποία βοηθάνε να βελτιωθεί η θέση
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του αγρότη, θα πω απλά δύο.

Ξέρετε όλοι ότι η σ ύν τ α ξη  του ΟΓΑ ήταν μια σ ύ ν τ α ξ η  που 
καθοριζόταν από την εκάστοτε κυβέρνηση. Εμείς είπαμε τέρμα σ' αυτή την 
κατάσταση, ο ΟΓΑ θα γίνει ταμείο κύριας ασφάλισης των αγροτών, θα είναι 
ταμείο όπως είναι το IΚΑ για να το πω απλά. Και αυτό κάνουμε. Υπάρχει 
νομοσχέδιο που συζητείται στη Βουλή και αυτή η κυβέρνηση θα διαθέσει 40 
- 70 - 140 δις για να φτάσει σ' αυτό το σκοπό. Να λύσ ο υ με  ένα μεγ ά λ ο  
πρόβλημα.

Ο π ω ς  ε μ ε ί ς ,  ε π ε ι δ ή  ε ί μ α σ τ ε  σ ο σ ι α λ ι σ τ ι κ ή  κ υ β έ ρ ν η σ η ,  
προχωρήσαμε και στην προσαρμογή της σύνταξης των αγροτών για να λύσουμε 
σιγά-σιγά το ασφαλιστικό πρόβλημα σ' αυτό το μεγάλο τομέα, τον αγροτικό.

Πέρα από αυτά, θα μπορούσα να πω και άλλα για πολλή ώρα. Και 
στη συγκεκριμένη περίπτωση, πήγαν εκπρόσωποι της κυβέρνησης επί τόπου, 
είδαν τους π αρ α γ ωγούς, σ υ ζ ή τ η σ α ν  για τις ζημιές που υπέστησαν, για τα 
χρέη που είχαν και έκαναν όποιες λύσεις ήταν δυνατές, μέσα στο πλαίσιο 
που έχουμε.

Αλλά αυτό το πλαίσιο είναι ένα πλαίσιο που μας περιορίζει, 
γιατί απαιτήσεις εκατοντάδων δις, 800 δις, δεν μπορούν να ικανοποιηθούν. 
Γιατί αν ικανοποιηθούν αυτές οι απαιτήσεις, τότε θα χάσουμε τη μάχη της 
ανάπτυξης, τότε θα χάσουμε τη μάχη της κοινωνικής δικαιοσύνης, τότε θα 
ισχύσει μια κοινωνία που όποιος καταλαμβάνει τον πρώτο δρόμο παίρνει τα 
χρήματα.

Δ ε ν  θ έ λ ο υ μ ε  τ έ τ ο ι α  κ ο ι ν ω ν ί α ,  θ έ λ ο υ μ ε  μια σ χ ε δ ι α σ μ έ ν η  
κοινωνία, θ έ λ ο υ μ ε  μια κ ο ι ν ω ν ί α  όπου η κ οινωνική δ ικ αιοσύνη γίνεται με 
πρόγραμμα.

Φ ί λ ε ς  και·' φίλοι, εκεί είναι ακριβώς η αντί ρ ρη σ ή  μας: Στον 
τρόπο με τον ο ποίο γίνονται οι κ ιν η τ οποιήσεις. Εμείς, σ' αυτή τη 
διαμάχη, δεν θέλουμε νικητές και ηττημένους, γιατί είμαστε μ' αυτούς που 
κ ι ν η τ ο π ο ι ο ύ ν τ α ι ,  γιατί ξ έ ρ ο υ μ ε  τα π ρ ο β λ ήμ α τά  τους. Α λλ ά  πρέπει και 
εκείνοι να σκεφτούν και τα προβλήματα του τόπου αυτή τη στιγμή.

Και γι' αυτό είπαμε να ανοίξουν οι δρόμοι, να απελευθερωθεί 
το οδικό δίκτυο γιατί έχει επιπτώσεις στους άλλους εργαζόμενους, γιατί 
έχει ε π ι π τ ώ σ ε ι ς  και στα άλλα κ ο ι ν ω ν ι κ ά  στρώματα. Και όταν α ν ο ί ξ ο υ ν  οι 
δρόμοι, όταν δουλέψει το εθν ι κ ό  οδικό δίκτυο, όταν π ρο χ ωρήσει η 
λ ε ι τ ο υ ρ γ ί α  της ο ι κ ο ν ο μ ί α ς  έτσι, αμέσως μετά θα κ άνουμε την ό ποια 
συζήτηση με τους θεσμοθετημένους φορείς, εκπροσώπους των αγροτών και με
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όποιον άλλον εχει πρόβλημα.

Δεν αρνούμαστε το διάλογο, αλλά δεν κάνουμε διάλογο κάτω από 
το κρά τ ο ς  απειλών, κάτω από το κράτος ε κβ ι α σ τ ι κ ώ ν  τακτικών. Τέτοιο 
διάλογο δεν τον κάνουμε γιατί δεν είναι διάλογος.

Και θ έλ ω  πάλι να επαναλάβω, ότι εμείς ε ίμ α σ τ ε  ανοιχτοί να 
δούμε το κάθε πρόβλημα. Αλλά εμείς επειδή είμαστε σοσιαλιστική κυβέρνηση 
θ έ λ ο υ μ ε  να π ε τ ύ χ ο υ μ ε  μια στα θ ε ρή  μ α κ ρ ο π ρ ό θε σ μ η  α ν α π τ υ ξ ι α κ ή  πορεία. 0 
στόχος μας δεν είναι να κερδίσουμε εδώ κάποια υποστήριξη, να κερδίσουμε 
εκεί κάποια υποστήριξη.

Ε μ ε ί ς  θ έ λ ο υ μ ε  να έ χ ο υ μ ε  την υ π ο σ τ ή ρ ι ξ η  ο λ ό κ λ η ρ ο υ  του 
ε λ λ η ν ι κ ο ύ  λαού από το έργο που πραγμ ατ ο πο ι ο ύμ ε ,  από τη β ελ τ ί ω σ η  των 
βιοτικών συνθηκών όλων των Ελλήνων. Και γι' αυτό θέλουμε να πορευτούμε 
όλοι μαζί. Δεν θ έλ ο υ μ ε  δ ια κ ρ ί σ ε ι ς  κοι ν ω νι κ ών  ομάδων. Αυτή είναι η 
π ο λ ι τ ι κ ή  της δεξιάς, αυτό που λέγ α μ ε  "το κράτος παροχών". Δεν θέλουμε 
τέτοιο κράτος.

Εμείς έχουμε ως κύριο θέμα μας το κ ο ι ν ω ν ι κ ό  κράτος. Αυτός 
είναι ο στόχος μας. Το κοινωνικό κράτος που είναι κράτος για όλους.

Και ας έρθω τώρα εδώ, στα θέματα της Δυτικής Αττικής. Γιατί 
ακριβώς εδώ στη Δυτική Αττική φαίνεται αυτό το οποίο είναι απόρροια της 
σ υ ν τ η ρ η τ ι κ ή ς  α ν τ ί λ ηψ η ς,  φαίνεται αυτό που είναι α πό ρ ρ ο ι α  της ταξικής 
κοινωνίας, φαίνεται η μεγάλη υποβάθμιση, φαίνεται ότι υπάρχουν περιοχές 
στη χώρα όπου δεν έσκυψε ποτέ κανείς να δει με φροντίδα τα προβλήματα, 
δεν έσκυψε να δει την ποιότητα ζωής, δεν έσκυψε να δει τις συνθήκες με 
τις ο πο ί ε ς  ζει ο κόσμος. Ε νδ ι α φ έ ρ ο ν τ α ν  μονάχα είτε για εκείνους οι 
οποίοι έ δ ι ν α ν  ψήφους, είτε για ε κε ίνους οι οποίοι είχαν ο ικ ο νομική 
εξουσία.

Κι εμείς εδώ και καιρό έχουμε πει όχι σ' αυτή την άναρχη 
ανάπτ υξ η ,  όχι στην ε γ κ λ η μ α τ ι κ ή  ρύπανση του π ερ ι β άλ λ ο ν τ ο ς ,  όχι στην 
αυθαίρετη δόμηση, όχι στο υποτυπώδες δίκτυο, όχι στην ανεργία και στον 
κοινωνικό αποκλεισμό.

Πριν που μίλ η σ α  με τους δημά ρ χο υ ς  μου είπαν ότι υπάρχουν 
αυτά κι α υτ ά  τα προ β λ ήμ α τα .  Υ πά ρχουν πάρα πολλά π ρ ο β λ ή μ α τ α  και δεν 
μ π ο ρ ο ύ μ ε  να τα λ ύ σ ο υ μ ε  όλα τώρα. Πρέπει να μπουν σε μια σειρά. Αλλά 
π ι σ τ ε ύ ω  ότι και έχο υ μ ε  καταφέρει να β άλουμε πολλά σε μια σειρά και 
π ι σ τ ε ύ ω  ότι από αυτή τη σ ειρά φαίνεται η φ ιλ ο δ ο ξ ί α  μας να α ν α λ ύ σο υ με  
α πο τελεσματικά τα προβλήματα των υποβαθμισμένων περιοχών, όπως αυτή της
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Δυτικής Αττικής.

θέλω να πω μονάχα ένα μικρό αριθμό για να δείτε την αντίληψή 
μας. Από αυτά τα π ρ ο γ ρ ά μ μ α τ α  τα οποία χρηματοδοτεί το Υπουρ γε ί ο  
Εσωτερικών για την ανάπτυξη των διαφόρων περιοχών της Αττικής, εδώ στη 
Δυτ ι κ ή  Α τ τ ι κ ή  επειδή ήταν η πιο υ π ο β α θ μ ι σμ έ ν η  π εριοχή εμείς δ ίνουμε 
12.000 δρχ. ανά κεφαλή.

Είναι το δ ι π λ ά σ ι ο  απ' ό,τι δίνεται σε άλλες π ερ ι ο χέ ς  της 
Αττικής. Σε άλλες περιοχές δίνεται 5.000 - 4.000, εδώ δίνουμε τα διπλά 
λεφτά για να λύσουμε τα προβλήματα. Και έχουμε ξεκινήσει μια σειρά από 
έργα τα οποία θα επιτελέσουν μια πραγματική κοσμογονία.

Πρώτα απ' όλα θέλω να αναφέρω, μπορεί να είναι έργα εθνικά 
αλλά έχουν ιδιαίτερη σημασία και για την περιοχή εδώ. Η λεωφόρος Σταυρού 
- Ελευσίνας - Σπάτων όχι μονάχα θα συνδέει την Αθήνα και το αεροδρόμιο, 
αλλά θα δώσει και λύση στο σ υ γ κ ο ι ν ω ν ι α κ ό  πρόβλημα της περιοχής, θα 
εξασφαλίζει οδική πρόσβαση. Αλλά θέλω επίσης να σας υ π ε ν θ υ μ ί σ ω  ότι θα 
υπάρχει και π ρ ό β λ ε ψ η  π ρ ο α σ τ ι κ ή ς  σ ι δ η ρ ο δ ρ ο μ ι κ ή ς  γ ραμμής στην κεν τ ρ ικ ή  
λωρίδα της, για να μπορεί να μπει ένας σιδηρόδρομος, ταχεία γραμμή, ώστε 
να εξυπηρετούνται καλύτερα οι συγκοινωνιακές ανάγκες της περιοχής.

Δ ε ύ τ ε ρ η  σ η μ α ν τ ι κ ή  λ εω φ ό ρο ς  είναι αυτή του Σχιστού, που 
αποτελεί πλέον την πλέον αξιόπιστη πρόσβαση στο λιμάνι του Πειραιά και 
τρίτη λ ε ω φ ό ρ ο ς  θα είναι η π ε ρ ι φ ε ρ ε ι α κ ή  του Αιγάλεω. Με αυτ ο ύ ς  τους 
δ ρ ό μ ο υ ς  και με την α ν ά π τ υ ξ η  του σ ι δ η ρ ο δ ρ ο μ ι κ ο ύ  δ ι κ τ ύ ο υ ,  με το 
σ ι δ η ρ ο δ ρ ο μ ι κ ό  κόμβο ο ο π ο ί ο ς  θα γίνει στο Μενίδι και τον διε θ ν ού ς  
σ ημ α σ ί α ς  ε μπ ο ρ ι κ ό  κόμβο, το δ ιεθνές ε μπ ο ρ ευ μ ατ ι κ ό  κέντρο, εδώ η όλη 
π ερ ι ο χ ή  θα είναι μια π ε ρ ι ο χ ή  η οποία θα προσφέρει π ρ ό σ θ ε τ ε ς  υπηρ ε σί ε ς  
και θα υπάρχει υποδομή για πρόσθετες οικονομικές δραστηριότητες.

0 πρόεδρος του Εργατικού Κέντρου έθεσε το θέμα της ανεργίας. 
Το θέμα της ανεργίας αντιμετωπίζεται κυρίως με τη δημιουργία υποδομής, η 
ο ποία επιτρέπει ε π ε ν δ ύσ ε ις .  Και αυτή τη στιγμή εδώ στην περιοχή, με 
αυτούς τους δρόμους, με το σιδηροδρομικό δίκτυο και τον εμπορικό κόμβο 
δημ ι ο υ ρ γ ε ί τ α  ι η υ πο δ ο μ ή  ώστε να γίνουν επενδύσεις και μ α κ ρ ο π ρ ό θ ε σ μ α  - 
γιατί θα έρθω και στα βραχυπρόθεσμα - να υπάρχει προσφορά εργασίας εδώ, 
για να μπορούν όσοι ζουν εδώ στον τόπο να βρίσκουν δουλειά.

θέλω, επίσης, να αναφέρω ότι πέρα από αυτά θα υπάρξουν και 
τοπ ι κ ά  ο δικά δίκτυα, θα γίνουν οι παρ α κ άμ ψ ει ς  των Δ ή μ ω ν  Μάν δ ρ ας  - 
Μαγούλας και Ερυθρών για να μην υπάρξουν θύματα, όπως υπήρξαν τελευταία.
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θ έ λ ω  να ανα φ έ ρω  ότι κοντά στις ε μ π ο ρ ι κ έ ς  δρα σ τ ηρ ι ότ η τ ες  
δ η μ ι ο υ ρ γ ο ύ ν τ α  ι δύο νέα β ι ο μ η χα ν ικ ά  πάρκα στη Μ ά ν δ ρ α  και τα Ανω  Λιόσια 
και θα π ρ ο σ π α θ ή σ ο υ μ ε  να ρ υ θ μ ί σο υ με  τις β ι ο μ η χ α ν ι κ έ ς  και βιοτεχνικές 
δ ρ α σ τ η ρ ι ό τ η τ ε ς  κατά τέτοιο τρόπο, ώστε να μην υ π ά ρ χ ο υ ν  πια αρνητικές 
επιπτώσεις.

Μ έσ α  σ' αυτό το πλα ί σ ιο  έχει α π ο φ α σι σ τε ί  η μ ε τ ε γ κα τ άσ τ α ση  
των βυρσοδεψείων που είναι οι πλέον ρυπογόνες βιοτεχνίες της περιοχής, 
έχει βρεθεί χώρος υποδοχής στη Βοιωτία και οι διαδικασίες μεταφοράς τους 
έχουν προχωρήσει ικανοποιητικά.

θα δ ούμε και το θέμα - κυρίως για τα Μέγαρα - των 
π τ η ν ο τ ρ ο φ ε ί ω ν .  Β ι ο μ η χ α ν ι κ ά  π ά ρ κ α ,  β ι ο μ η χ α ν ι κ έ ς  και β ι ο τ ε χ ν ι κ έ ς  
δ ρ α σ τ η ρ ι ό τ η τ ε ς ,  ρ υ θ μ ί σ ε ι ς  τ έ τ ο ι ε ς  ώ σ τ ε  να ε ξ α σ φ α λ ί σ ο υ μ ε  και την 
ορθολογική λειτουργία και να αντιμετωπίσουμε πρώτα απ' όλα και το θέμα 
της προστασίας του περιβάλλοντος.

θα αναφερθώ και στον πολεοδομικό σχεδίασμά των οικισμών της 
Δυτικής Αττικής ο οποίος προχωρεί ικανοποιητικά. Υπάρχει το μεγάλο έργο 
του υ π ε ρ τ ο π ι κ ο ύ  πάρκου της πόλης στα Ανω  Λ ιόσια. Π α ρ ά λ λ η λ α  βρίσκονται 
στο στάδιο της εξέλιξης η ανάπλαση βιοτεχνικών και βιομηχανικών χώρων, η 
αποκατάσταση του περιβάλλοντος σε ανενεργό λατομεία και η προστασία των 
όγκων της περιοχής με αναδασώσεις και δημιουργία χώρων πρασίνου, άθλησης 
και αναψυχής.

Βρίσκονται σε εξέλιξη προγράμματα διαχείρισης βιομηχανικών 
α π ο β λ ήτ ω ν,  που α πα ν τ ο ύ ν  στα π ρο β λ ή μ α τ α  των λ υ μ ά τ ω ν  των βιομη χα ν ικ ώ ν  
π ε ρ ι ο χ ώ ν .  Για τα έργα β ι ο λ ο γ ι κ ο ύ  κ α θ α ρ ι σ μ ο ύ  σ υ ζ η τ ή σ α μ ε  με τους 
δ η μ ά ρ χ ο υ ς ,  γ ι α  ο ρ ι σ μ έ ν α  υ π ά ρ χ ο υ ν  χ ρ η μ α τ ο δ ο τ ή σ ε ι ς ,  για άλλα θα 
π ρο σ π αθήσουμε να εξασφαλίσουμε χρηματοδοτήσεις, θα πρέπει - και κατά τη 
δική μας άποψη είναι στις προτεραιότητες - να εξασφαλιστεί στην περιοχή 
η ύπαρξη βιολογικού καθαρισμού, θα γίνει αυτό σ ι γ ά -σιγά.

Σε σ χέση τώρα με τα α ν τ ι π λ η μ μ υ ρ ι κ ά  έργα, με επίκε ντ ρ ο  τον 
Σ α ρ α ν τ α π ό τ α μ ο  και π ρ ο γ ρ α μ μ ι σ μ έ ν ε ς  δ ι ε υ θ ύ ν σ ε ι ς  δ ε κ ά δ ω ν  ρεμμ ά τω ν ,  
χ ε ι μ μ ά ρ ω ν  και π α ρ α π ο τ ά μ ω ν  και την κ α τ α σ κε υ ή  α γω γ ώ ν  π ερ ι σ υλ λ ογ ή ς  των 
όμβριων υδάτων, έχει ξεκινήσει μια γιγαντιαία προσπάθεια και πιστεύουμε 
ότι στο τέλος αυτής της π ρο σ π άθ ε ια ς  - που χρε ι ά ζε τ αι  να γίνουν πολλά 
έργα ακόμα, αλλά έχει ξεκινήσει - θα είναι η πλήρης απαλλαγή της Δυτικής 
Αττικής από καταστροφές που προέρχονται από πλημμύρες.

Δεν έχουν μπει μπροστά όλα, αλλά έχουν μπει μπροστά κάποια 
σημαντικά και είναι μία αρχή. Μία αρχή που δείχνει - θέλω να επαναλάβω -
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ότι η πορεία μας είναι να κυριαρχήσουμε το πρόβλημα.

Α λλ ο  ένα π ρ ό β λ η μ α  γνω σ τ ό  σε εσάς, σε όλους είναι τα 
α π ο ρ ρ ί μ μ α τ α .  Το Υ ΠΕ Χ Ω Δ Ε  σε σ υ ν ε ρ γ α σ ί α  με την Τοπική Α υ τ ο δ ι ο ί κ η σ η  έχει 
επεξε ργ α σθ ε ί  και προωθήσει τα τ ελ ε υ τ α ί α  χρόνια, ένα ο λ ο κ λ η ρ ω μ έ ν ο  
πρόγραμμα εναλλακτικής διαχείρισης των απορριμμάτων. Πρόκειται για ένα 
π ρ ό γ ρ α μ μ α  με μια ριζικά δ ι α φ ο ρ ε τ ι κ ή  λογ ι κ ή  σε σχέση με τα έως τώρα 
ισχύοντα. Β α σ ί ζ ε τ α ι  σ τη ν  α ν α κ ύ κ λ ω σ η ,  στην μ ε ί ω σ η  του ό γ κ ο υ  των 
απορριμμάτων, έχει δε ως βασικές κατευθύνσεις την διαλογή στη πηγή, τους 
σταθμούς μεταφόρτωσης, τους χώρους υγειονομικής ταφής των απορριμμάτων 
και τα εργοστάσια ανακύκλωσης.

Α υτ ό  το ο λ ο κ λ η ρ ω μ έ ν ο  π ρ ό γ ρ α μ μ α  είναι ε φαρμόσιμο, γιατί 
στηρίζεται στις μ ελέτες και έχουν διασφαλιστεί - όπως είπε ο Υπο υ ρ γό ς  
ΠΕΧΩΔΕ ο κ.Λαλιώτης πριν στη συνάντηση - εθνικοί και κοινοτικοί πόροι 45 
δ ισ ε κ α τ ο μ μ υ ρ ί ω ν .  Ε ν δ ε ι κτ ι κά  βρίσκονται στο στάδιο της υ λο π ο ί η σ η ς  - θ' 
αναφέρω 3 σημεία - η εφαρμογή προγράμματος ανακύκλωσης με διαλογή στην 
πηγή για το χαρτί, τώρα για το χαρτί, μετά για το γιαλί και μετά για το 
αλουμίνιο σε 52 Δήμους και καλύπτει πληθυσμό 2 εκατομμυρίων.

Βρίσκεται επίσης σε εξέλιξη η έναρξη των έργων αποκατάστασης 
και ανάπλασης των παλιών χωματερών στο Σχιστό και στα Ανω Λιόσια, ώστε 
τα 2,5 χ ι λ ι ά δ ε ς  σ τ ρ έ μ μ α τ ά  τους που ήταν οι παλιές χ ω μ α τ ερ έ ς  να γίνουν 
μια όαση πρασίνου, ψυχαγωγίας και αθλητισμού.

Και έχουν προχωρήσει επίσης χωροθετήσεις, αλλά και τα έργα 
για την δημιουργία 3 σταθμών μεταφόρτωσης στο Σχιστό, στην Ελευσίνα και 
στο Βύρωνα. Δεν θα μπω σε άλλες λ ε π τ ο μέ ρ ει ε ς .  Υπάρχει τώρα το μεγάλο 
πρόβλημα τι θα γίνει με τη χωματερή των Ανω Λιοσίων και αν τα Ανω Λιόσια 
θα εξακολουθήσουν να δέχονται απ'όλο το λεκανοπέδιο τα απορρίμματα.

Εμείς έχουμε αναλάβει την δ έσ μευση ότι η χ ωμ α τ ε ρ ή  των Ανω  
Λ ι ο σ ί ω ν  με την σ ημ ε ρ ι ν ή  εικ ό ν α  της μόνης χ ωματερής στο λ ε κ α ν ο π έ δ ι ο  
πρέπει να τελειώνει. Η Δυτική Αττική δεν μπορεί να είναι ο σκουπιδότοπος 
του λεκανοπεδίου. Σε όλη την έκταση της Αττικής πρέπει να λειτουργήσουν 
συνδυαστικά η διαλογή στη πηγή, οι σταθμοί μεταφόρτωσης, ενώ απαιτείται 
τ ο υ λ ά χ ι σ τ ο ν  α κ ό μ α  ένα χ ώ ρ ο ς  υ γ ε ι ο ν ο μ ι κ ή ς  ταφής α π ο ρ ρ ι μ μ ά τ ω ν  με 
εργοστάσιο ανακύκλωσης στην περιοχή της Ανατολικής Αττικής.

Η Ν ο μ α ρ χ ι α κ ή  Α υ τ ο δ ι ο ί κη σ η ,  οι Δήμοι και οι Κ οι ν ό τη τ ες ,  οι 
κάτοικοι της Α ν α τ ο λ ι κ ή ς  Αττικής, οι κάτοικοι, όλοι οι φορ ε ί ς  της 
Α ν α τ ο λ ι κ ή ς  Α τ τ ι κ ή ς  έχουν υ πο χ ρ έ ω σ η  να ε πι δ είξουν το ίδιο α ίσ θ η μα  
κ ο ι ν ω ν ι κ ή ς  ευθ ύ ν ης  και π ε ρ ι β α λ λ ο ν τ ι κ ή ς  ευα ι σ θη σ ία ς  που ε π έ δ ε ι ξ α ν  οι
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αντίστοιχοι φορείς της Δυτικής Αττικής.

Πρέπει να καταλήξουν επιτέλους σε συγκεκριμένη πρόταση για 
το χώρο υ γ ε ι ο ν ο μ ι κ ή ς  ταφής α π ο ρ ρ ι μ μ ά τ ω ν  και το ε ργ ο σ τ ά σ ι ο  α ν α κ ύ κλ ω ση ς  
και να κλείσουν τις 20 περίπου επικίνδυνες και ανεξέλεγκτες χωματερές. 
Είναι η ώρα της αλήθειας για όλους και κανένας δεν μπορεί ν' αναβάλλει 
αποφάσεις. Εμείς δεν δεχόμαστε πια άλλες αναβολές αποφάσεων. Η κυβέρνηση 
θεωρεί χρέος της και είναι αποφασισμένη να δώσει οριστικές και ριζικές 
λύσεις, θα το κ άν ο υ μ ε  αυτό και θα λ ύσ ο υ με  αυτό το πρόβλημα. Πρέπει οι 
Δήμοι της Ανατολικής Αττικής να πάρουν πρωτοβουλία και να μην ελπίζουν 
ότι θα υ π ά ρ ξ ο υ ν  άλλες αναβολές. Ελπίζω έτσι ότι θα κλείσει αυτό το 
πρόβλημα.

Ενα δ εύ τ ε ρ ο  α νο ι χ τό  μέτωπο, όσον αφορά την π οι ό τ ητ α  ζωής 
αποτελεί αναμφισβήτητα αυτό της υγείας και της πρόνοιας. Το νοσοκομείο 
Ελευσίνας ευτυχώς λειτουργεί. Ευτυχώς λειτουργεί λέω, γιατί μετά από τα 
πολλά εγκαίνια δεν λειτουργούσε. Εχει ακόμα θέματα να λύσει, όπως νέα 
τμήματα, π λήρεις υ πη ρ ε σ ί ε ς  στους κατοίκους, αλλά όπως σ υ ν ε ν ν ο ή θ η κ α  με 
τον κ . Γ ε ί τ ο ν α  όλη η α ν τ ι μ ε τ ώ π ι σ η  αυτών των θ εμ ά τ ω ν  βρίσκεται σε 
ε ξ έ λ ι ξ η . θ έ λ ω  επίσης να υ π ε ν θ υ μ ί σ ω  ότι στο Χαϊδάρι χτίζεται ένα νέο 
νοσ ο κ ομ ε ίο ,  ο πότε θα υ πά ρ χ ο υ ν  υπηρε σί ε ς  υγείας, εδώ στην περιοχή οι 
οποίες θα είναι απόλυτα ικανοποιητικές.

Ο σο ν  α φο ρ ά  τον τομέα της πρόνοιας, θ έλ ω  ν' α να φ έ ρ ω  την 
κοτασκευή του συγκροτήματος εργατικών κατοικιών στο Δήμο Ανω Λιοσίων που 
φέρει το όνομα του αειμνήστου φίλου και συντρόφου μας Γιώργου Γεννηματά. 
Εγινε αγορά οικοπέδων για την ανέγερση εργατικών κατοικιών στην Ελευσίνα 
και ιδίως για την κατασκευή 8 νέων βρεφονηπιακών σταθμών που καλύπτουν 
τις ανάγκες ολόκληρης της δυτικής Αττικής και θεμελιώνουν για πρώτη φορά 
σε τέτ ο ι α  έκταση έναν τέτ ο ι ον  συν ο λ ικ ό  σ χε δ ί α σ μ ά  και ένα δίκτυο 
διευκόλυνσης των εργαζομένων.

Οσον α φ ο ρ ά  το μέτ ω π ο  του κοι ν ω νι κ ού  αποκλει σ μο ύ ,  ξ έρ ο υ με  
όλοι ότι εδώ στην περιοχή ζουν άνθρωποι, οι οποίοι έχουν έρθει από άλλες 
περιοχές, υ π ά ρ χ ο υ ν  οι Ελληνες από την πρώην Σοβιε τι κ ή  Ενωση που έχουν 
έρθει εδώ, υπάρχουν και Τσιγγάνοι. Πρέπει ν' αντιμετωπίσουμε όλες αυτές 
τις καταστάσεις και ήδη βρίσκονται σε εξέλιξη, αναφέρω σχετικά με τους 
Τ σ ι γ γ ά ν ο υ ς  π ρ ο γ ρ άμ μ ατ α ,  τα οποία π ρ ο σ π αθ ο ύν  ν' α ν τ ι μ ε τ ω π ί σ ο υ ν  τα δικά 
τους π ρο β λ ήμ α τα ,  π.χ. την δ η μ ι ο υ ρ γ ί α  ενός χώρου για την ε γ κ α τ άσ τ ασ ή  
τους, την φροντίδα για την επίσκεψη των παιδιών στα σχολεία κ.ο.κ.

Τώρα, όσον α φορά το μεγάλο θέμα της α νε ρ γ ία ς  και της 
α πα σ χ όλ η ση ς :  Οπως α κο ύ σ α τ ε  από τον πρόεδρο του Ε ρ γ α τ ικ ο ύ  Κ έντρου τον
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κ.Λαζάρου, η ανεργία εδώ είναι μια ανεργία η οποία κινείται πάνω από το 
μέσο όρο. θέλω όμως να πω ότι η κυβέρνηση - και στο παρελθόν και τώρα - 
κοιτάζει να πάρει τις λύσεις εκείνες, οι οποίες θα περιορίσουν κατά το 
δ υν α τ ό ν  τις ε πι π τ ώ σ ε ι ς  στην α π α σ χ ό λ η σ η  και δεν θα ο δη γ ή σο υ ν  να πάρει 
λύσεις τέτοιες, ώστε να μην υπάρχει αύξηση της ανεργίας.

Τα Ναυπηγεία Ελευσίνας ήταν μια μεγάλη βιομηχανία που πρέπει 
να θ υ μ ό μ α σ τ ε  ε γ κ α τ α λ ε ί φ θ η κ ε  από τον ιδιοκτήτη της υ πε ρ χ ρε ω μέ ν η  και ο 
ιδιοκτήτης της π ρ ο σ π ά θ η σ ε  να εκβιάσει την πολιτεία κ λ ε ί ν ον τ ας  ξ αφ ν ι κ ά  
ένα δ ε κ α π ε ν τ α ύ γ ο υ σ τ ο  το ε ρ γ ο σ τ ά σ ι ο  και λ έγ οντας ότι "ή θα μου δώσετε 
λεφτά ή θ' απολύσω όλους τους εργαζόμενους".

Δεν δ ι σ τ ά σ α μ ε  ν' α ν α λ ά β ο υ μ ε  το κόστος της σ υ ν έ χ ισ η ς  της 
λειτουργίας των Ναυπηγείων και έκτοτε μέχρι σήμερα κανένας εργαζόμενος 
δεν έχασε τη δουλειά του. Την ίδια στιγμή, με μέτρα κοινωνικής στήριξης 
που ψ ή φ ι σ ε  η Ε λλ ηνική Βουλή, 350 εργαζόμενοι σ υ ν τ α ξ ι ο δ ο τ ή θ η κ α ν  ή 
σ υ ν τ α ξ ι ο δ ο τ ο ύ ν τ α  ι μ έ χ ρ ι  τ έ λ ο υ ς  τ ο υ  έ τ ο υ ς  με μ έ τ ρ α  π ρ ό ω ρ η ς  
σ υ ν τ α ξ ι ο δ ό τ η σ η ς . Αλλοι 70 π ρ ο τ ί μ η σ α ν  τα μέτρα ο ι κ ε ι οθ ε λώ ν  α π ο χ ω ρ ή σ ε ω ν  
και ε ν τ ά χ θ η κ α ν  σ τ α  ε ι δ ι κ ά  π ρ ο γ ρ ά μ μ α τ α  α υ τ ο α π α σ χ ό λ η σ η ς  και 
επανακατάρτίσης του ΟΑΕΔ.

700 εργαζόμενοι με αίτησή τους μετατάσσονται στο δημόσιο και 
σε ο ρ γ α ν ι σ μ ο ύ ς  του Δ η μ ο σ ί ο υ  που εγγυώνται το σημ ε ρ ιν ό  ε πίπεδο των 
α μ ο ι β ώ ν  τους. Σ υν ο λ ικ ά  δηλ α δ ή  1200 περ ί π ου  εργαζόμενοι έχουν ενταχθεί 
στα μέτρα και το δικαίωμα αυτό δόθηκε στο σύνολο των εργαζομένων.

Τ ώρ α  θα ε π ι λ ύ σ ο υ μ ε  ν ο μ ο θ ε τ ι κ ά  μια σειρά πρακτικών, αλλά 
ρ υ σ ι ω δ ώ ν  θεμ ά τ ων  που θα ε π η ρ ε ά σ ο υ ν  π ι σ τ ε ύ ω  θετικά την λ ε ι τ ο υ ρ γ ί α  της 
μονάδος. Οπως ξέρετε, αυτή τη στιγμή, διεξάγεται διαπραγμάτευση για τη 
συνέχιση της λειτουργίας της επιχείρησης ή την ανάληψή της από ιδιωτικό 
φορέα, θέλουμε όμως κατά την διαπραγμάτευση αυτή να εξασφαλίσουμε ώστε ο 
ι δ ι ω τ ι κ ό ς  φ ο ρ έ α ς  να είναι έ τ ο ι μ ο ς  να π ρ ο χ ω ρή σ ει  σε ο υ σ ι α σ τ ι κ έ ς  
ε π ε ν δ ύ σ ε ι ς  που θα κ α τ α σ τ ή σ ο υ ν  την μον ά δ α  σύγχρονη και παραγωγική. 
Παραγωγική στους τομείς νέων ναυπηγικών κατασκευών.

θα είναι σε θέση ο ιδιωτικός φορέας να οργανώσει με σύγχρονο 
τρόπο και ν' ακο λ ο υθ ή σε ι  νέες μ εθ ό δ ου ς  παραγωγής και θα έχει τον 
δυναμισμό να προσελκύσει νέους πελάτες και να εξασφαλίσει την απασχόληση 
και την βιώσιμη λειτουργία. Είναι προφανές ότι αυτό το οποίο επιδιώκουμε 
δεν είναι εύκολο, αλλά θα ε π ι μ ε ί ν ο υ μ ε  γιατί φιλ ο δ οξ ο ύμ ε  να δ ούμε τα 
ναυπηγεία της Ελευσίνας μια σύγχρονη και βιώσιμη μονάδα επίκεντρο μιας 
ευρύτερης παραγωγικής και τεχνολογικής εξέλιξης σε ολόκληρο το θριάσιο 
πεδίο.
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Φ ί λ ε ς  και φίλοι, θέλω να θυμ ί σ ω  επίσης σε σχέση με την 
ανεργία ότι πριν από τις εκλογές, το περασμένο καλοκαίρι ψηφίστηκε από 
την Ε λ λ η ν ι κ ή  Βουλή ένας νόμος, ο οποίος προβλέπει μια σ ει ρ ά  από μέτρα 
για την κατάρτιση των εργαζομένων, για την κάρτα εργασίας, μέτρα για τον 
περιορισμό της ανεργίας.

Α υ τ ά  τα μέτρα σιγά- σιγά μπαίνουν μ πρ ο σ τά  και π ι σ τ ε ύ ω  ότι 
μαζί με τις επενδύσεις, οι οποίες γίνονται στην υποδομή, μαζί με τα έργα 
τα ο πο ί α  π ρ α γ μ α τ ο π ο ι ο ύ ν τ α ι  θα π ερ ι ο ρι σ το ύ ν  οι ρυθμοί αύξ η σ ης  της 
α νεργίας, θα περ ι ο ρι σ τε ί  η ανεργία, όλα αυτά τα έργα τα οποία α νέφερα 
πριν, τα ο δι κ ά  δίκτυα, το α ερ ο δ ρ ό μ ι ο  το οποίο θα γίνει, είναι έργα τα 
ο πο ί α  α π α ι τ ο ύ ν  ε ρ γ α τ ι κ ά  χέρια, είναι έργα τα ο ποία α π α ι τ ο ύ ν  προϊόντα, 
είναι έργα τα οποία απαιτούν υπηρεσίες, είναι έργα τα οποία απαιτούν να 
υπάρξει π α ρ α γ ω γ ι κ ή  π ρο σ φ ο ρ ά  και γ ι'αυτό είναι ένα κ ε ν τ ρ ι κ ό  σημ ε ί ο  της 
προσπάθειάς μας για την καταπολέμηση της ανεργίας.

Οπως είχα πει και στην διάρκεια του π ρ ο ε κ λ ο γ ι κ ο ύ  αγώνα η 
Ελλάδα αυτή την χρονιά είχε ένα ρυθμό αύξησης της οικονομίας μας για να 
το πω απλά, ο οπο ί ο ς  ήταν από τους μ εγ α λ ύτ ε ρο υ ς  στην Ε υ ρ ω π α ϊ κ ή  Ενωση. 
Εμείς υ π ο λ ο γ ί ζ ο υ μ ε  ότι χάρις στα έργα αυτά ο ρυθμός α ύξ η σ η ς  θα είναι 
εξί σ ο υ  μ ε γ ά λ ο ς  αν όχι θ' αυξηθεί π ερ ι σ σό τ ερ ο  και αυτό θα συμβάλλει σε 
μεγάλο βαθμό στον περιορισμό της ανεργίας.

Ελπίζουμε, πιστεύουμε, βασιζόμαστε και σχεδιάζουμε ώστε όλα 
α υ τ ά  τα έργα, τα ο π ο ί α  π ρ α γ μ α τ ο π ο ι ο ύ ν τ α ι  εδώ  σ τ η ν  π ε ρ ι ο χ ή  στο 
λ ε κ α ν ο π έ δ ι ο  της Α τ τ ι κ ή ς  σε όλη την Αττική θα είναι έργα, τα οποία θ' 
απορροφήσουν σημαντικό ποσοστό της ανεργίας σήμερα.

Σε σ χέ σ η  με το ασφαλιστικό, το ο ποίο έ θιξε ο κ.Λαζάρου, 
εμείς θ έ λ ο υ μ ε  να ξ ε κ ι ν ή σ ο υ μ ε  από τον καινο ύρ ι ο  χρόνο ένα δ ιά λ ο γ ο  γύρω 
απ' αυτά τα θέματα, δεν θα προχωρήσουμε στην λήψη κανενός μέτρου, χωρίς 
να υπάρχει π ρ ο η γ ο ύ μ ε ν α  μια εκτ ε τ αμ έ νη  ανταλ λα γ ή  α πό ψ ε ω ν  για να βρούμε 
μαζί ποια είναι η καλύτερη λύση.

Εκε ί ν ο  το οποίο δ ια π ι σ τ ώ ν ο υ μ ε  είναι ότι χρειάζεται το 
σ ύ σ τ η μ α  μια εξέταση, χρειάζεται το σ ύστημα μια κ α λ ύ τ ε ρ η  ο ρ θ ο λ ογ ι κή  
οργάνωση και την ορθολογική οργάνωση αυτή πρέπει να την πετύχουμε όλοι 
μ α ζ ί .

Για τα θέματα της παιδείας συμφωνώ μαζί σας: Δεν πρέπει να 
υπάρχουν σχολεία διπλής βάρδιας. Από τις σημειώσεις μου σε σχέση με την 
π ερ ι ο χ ή  δ ι α π ι σ τ ώ ν ω  ότι π ρο χ ω ρ ο ύ ν  οι ε π ι δ ι ο ρ θ ώ σ ε ι ς  νέων σ χ ο λ ε ί ω ν  και

13



π ρο γ ρ α μ μ α τ ί ζ ε τ α ι  και η κ ατ α σ κε υ ή  νέων σχολείων. Με τον κ.Α ρ σ έν η  
σ υ ν ε ν ν ο η θ η κ α  πριν σε σχέση με κάποιο π ρό β λ ημ α  που υπάρχει με την 
μεταφορά των μαθητών. Το πρόβλημα αυτό θα λυθεί.

Για τα θέματα τα οποία ανέφερε ο κ.Νομάρχης σε σχέση με τον 
πολιτισμό - και εγώ συμφωνώ ότι πρέπει να δώσουμε ιδιαίτερη προσοχή στον 
πολιτισμό - πρέπει να μνημονεύσω εδώ το σπίτι των βαρέων αθλημάτων, το 
οποίο κ α τ α σ κ ε υ ά ζ ε τ α ι .  Και υ πά ρ χ ου ν  δ ιάφορα έργα σε σχέση με τον 
α θλ η τισμό, όπως υπάρχει και μία π ρ ο σ π άθ ε ια  για την α νά δ ε ι ξ η  των 
αρχαιολογικών χώρων με προεξάρχοντα χώρο αυτόν που γέννησε τα Ελευσίνα 
Μυστήρια.

Εμείς αυτή την στιγμή όπως είπα στην αρχή θέλουμε εδώ στην 
π εριοχή να δ ε ί ξ ο υ μ ε  ότι έχουμε μία π ρ ο σ έ γγ ι ση  στα π ροβλήματα, η οποία 
δεν είναι μια π ρο σ έ γ γ ι σ η  ε υκαιριακή. Μια π ρο σ έγγιση η οποία λύνει το 
π ρό β λ η μ α  όταν κάπ ο τ ε  π αρ ο υ σιάζεται με τρόπο ημιτελή, δεν βλέπει το 
σύνολο της περιοχής, δεν βλέπει ότι το πρόβλημα αυτό εντάσσεται σε ένα 
σύνολο προβλημάτων.

Γι' αυτό για την Αττική και άρα και για την Δυτική Αττική ν' 
α ρ χ ί σ ω  από τους δρό μ ο υς  και τους α υ τ ο κ ι ν η τ ό δ ρ ο μ ο υ ς  έχει γίνει ένας 
π ρ ο γ ρ α μ μ α τ ι σ μ ό ς , ο  οποίος βλέπει την δ η μ ι ο υ ρ γ ί α  ενός σ υν ο λ ι κ ο ύ  νέου 
πλέγματος για την διευκόλυνση των συγκοινωνιών και της κυκλοφορίας.

Η λ ε ω φ ό ρ ο ς  από τα Σπάτα στο Σταυρό μέχρι τα διό δ ι α  της 
Ελευσίνας είναι ένα μεγάλο στοιχείο αυτού του πλέγματος, αλλά κοντά σ' 
αυτό υπάρχουν και άλλα, όπως και για τα αντιπλημμυρικά στην Αττική, αυτή 
η κυβέρνηση ξοδεύει περισσότερα απ' ό,τι έχει δαπανηθεί τα προηγούμενα 
χρόνια από πολλές άλλες κυβερνήσεις. Γιατί οι πλημμύρες εδώ στην Αττική 
είναι μια μόν ι μ η  θ ε ο μ η ν ί α  και θ έλ ο υ μ ε  να τ ε λ ε ι ών ο υμ ε  μια και καλή με 
αυτό το πρόβλημα.

Οπως επίσης για το θέμα της ανεργίας και για το θέμα της 
βιομηχανικής ανάπτυξης, δεν είναι η απάντηση ότι να βοηθήσουμε την μία ή 
την άλλη επιχείρηση ή να δώσουμε μια επένδυση, μια επιδότηση στη μία ή 
στην άλλη επένδυση. Πρέπει να δ ι α μ ο ρ φ ώ σ ο υ μ ε  μια συν ο λ ικ ή  α ν τ ι μ ε τ ώ π ι σ η  
του προβλήματος της βιομηχανίας. Και στο Υπουργείο Βιομηχανίας η κυρία 
Π α π α ν δ ρ έ ο υ  προχωρεί α κριβώς σ' αυτούς τους σχεδιασμούς, οι οποίοι θα 
επιτρέψουν να έχουμε μια βιώσιμη βιομηχανία.

Γιατί κλείνουν εδώ βιομηχανίες; Κλείνουν επειδή δεν μπορούν 
μέσα στις νέες διεθνείς συνθήκες να επιβιώσουν. Δεν είναι η σωτηρία τους 
να τους δώσουμε κάποια χρήματα ή να τους ενισχύσουμε για να περάσουν μια
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κρίση. Η κρίση είναι μόνιμη.

Η σωτηρία τους βρίσκεται σε ένα νέο πλέγμα δραστηριοτήτων, 
παραγωγής προϊόντων και ενισχύσεων όσον αφορά νέα τεχνολογικά προϊόντα 
και νέες τ εχ ν ο λο γ ίε ς ,  νέους τ ρόπους ο ρ γ ά ν ωσ η ς  και εξαγωγές, ώστε να 
έχουν μ ό ν ι μ α  μια δ ρ α σ τ η ρ ι ό τ η τ α ,  η ο ποία βοηθά τη γενική π αρ α γ ωγ ή  και 
βοηθά την απασχόληση.

Η προσέγγισή μας είναι μια συνολική προσέγγιση. Είπε πριν ο 
κ.νομάρχης - και οι παρατηρήσεις μου έχουν τη δική του λέξη ως αφορμή - 
χρειάζεται μια "ολιστική προσέγγιση". Ηταν του κ.νομάρχη η έκφραση. Αυτή 
η "ολιστική προσέγγιση" πολύ σωστά πρέπει να είναι και θέλουμε να είναι 
η δική μας προσέγγιση.

Γιατί μόνο έτσι θα μ πο ρ ο ύ μ ε  εδώ στη Δυτ ι κ ή  Αττ ι κ ή  να 
κ α τ α δ ε ί ξ ο υ μ ε  ότι εκείνο το οποίο μας απασχολεί είναι η μ ακ ρ ο π ρ ό θ ε σ μ η  
ε ξέ λ ι ξη  του τόπου. Εκείνο το ο ποίο μας απασχολεί είναι πώς να 
αναβαθμίσουμε σταθερά εδώ την περιοχή και να αναβαθμίσουμε σταθερά τον 
τόπο.

Είναι να δ εί ξ ο υ μ ε  ότι εμείς έχουμε ε πί γ ν ωσ η  ότι υπάρχουν 
σ τ η ν  Α τ τ ι κ ή  τ α ξ ι κ έ ς  δ ι α κ ρ ί σ ε ι ς .  Ε χ ο υ μ ε  ε π ί γ ν ω σ η  ότι πρέπει να 
ξ ε π ε ρ ά σ ο υ μ ε  α υτές τις δια κ ρ ίσ ε ις .  Εχουμε επί γ ν ωσ η  ότι, για μας, το 
κριτήριο και ο στόχος μας είναι μια κοινωνία όπου η κοινωνική ευαισθησία 
παίζει τον κεντρικό, το μεγαλύτερο ρόλο.

Εχο υ μ ε  ε πί γ ν ωσ η  ότι πρέπει να δ η μ ι ο υ ρ γ ή σ ο υ μ ε  δ ι α φ ο ρ ε τ ι κ έ ς  
λ ε ι τ ο υ ρ γ ί ε ς  στην κοινωνία. Είμ α σ τε  στην αρχή ακόμα. Εχουμε πολύ δρόμο 
μπροστά μας. Αλλά χρειάζεται με τη δική σας βοήθεια να παλέψουμε για να 
το πετύχουμε. Και πιστεύω ότι εδώ, στη Δυτική Αττική, θα μπορέσουμε να 
δώσουμε δείγμα δουλειάς μας.

θα μ π ο ρ έ σ ο υ μ ε  να δ ώ σ ο υ μ ε  το δ ε ί γ μ α  ε κ ε ί ν ο  ότι ε μείς 
π ρ α γ μ α τ ι κ ά  δ η μ ι ο υ ρ γ ο ύ μ ε  μια κ ο ι ν ω ν ί α  η ο ποία είναι πιο κοντά στον 
ά νθ ρωπο, πιο κ ον τ ά  στον ε ργαζόμενο, πιο κοντά στο λαό. Α υτός είναι ο 
στόχος μας και θα τον πετύχουμε!
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